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   اجتماعی  

چهرهها

تعیین رشته های بدون کنکور 
تا پایان دی ماه 

 رییس سازمان سنجش آموزش کشور 
گفت: رش��ته های بی نیاز از کنکور تا 
پایان دی ماه مشخص می شوند و پس 
از نهایی شدن پیش از ثبت نام کنکور 
سراسری در بهمن ماه اطلاع رسانی 
خواهد ش��د.ابراهیم خدایی افزود: در 
حال کار کارشناس��ی روی رشته ها و 

جمع آوری نظرات همکاران در این زمینه هستیم.

ورود نیازمندان جدید 
به چرخه حمایتی بهزیستی 

 رییس س��ازمان بهزیستی کشور از 
ورود نیازمن��دان جدی��د ب��ه چرخه 
حمایتی این س��ازمان تا پایان سال 
ج��اری خب��ر داد و گف��ت: ت��لاش 
می کنیم با برنامه ریزی مدون تعداد 
پش��ت نوبتی ه��ا را کاه��ش دهیم.

انوشیروان محسنی بند پی با اشاره به 
اقدامات انجام شده از س��وی این سازمان در مدت هشت ماهه گذشته از 
س��ال 97، اظهار کرد: ما در این مدت توانس��تیم اقداماتی را در حوزه های 
مختلف حمایتی، درمانی، توانبخش��ی، پیشگیری، ساخت مسکن برای 

جامعه هدف و ... انجام دهیم.

بازنشستگی 69 ساله ها 
با ۱۱ سال سابقه 

 مدیرعامل صن��دوق بیمه اجتماعی 
کشاورزان، روستاییان و عشایر با بیان 
اینکه امسال طبق قانون افرادی را که 
۶9 س��ال س��ن و ۱۱ س��ال س��ابقه 
بیمه پردازی دارند، بازنشسته می کنیم، 
از سازمان هدفمندی یارانه ها به دلیل 
عدم عمل به تعهدات و پرداخت منابع 
مالی لازم برای بازنشستگی پیش از موعد مشمولان گلایه کرد.محمدرضا 
واعظ مهدوی اظهار کرد: طبق آخرین گزارشات، میزان حق بیمه دریافتی، 

۲۸ درصد نسبت به سال قبل رشد کرده است.

ممنوعیت حضور زباله گردها 
بر سر مخازن پسماند

معاون فرهنگی و اجتماعی س��ازمان مدیریت پس��ماند شهرداری 
تهران گفت: دس��تورالعملی به پیمانکاران جمع آوری زباله خشک 
ابلاغ کرده  ایم تا به زباله گردها اجازه ندهند، بر س��ر مخازن بروند؛ 
اگر به موردی برخورد کنیم قرارداد پیمانکار فسخ می شود. شهرام 
فی��روزی  تصریح ک��رد: در زمینه جمع آوری زباله گردها س��ازمان 
مدیریت پسماند به تنهایی مسئولیت ندارد. ضمن اینکه نوسانات ارز 
و گران ش��دن مواد اولیه، باعث شده که زباله های خشک ارزشمند 

شوند و زباله گردها بیشتر به سمت سطل های زباله بروند.

نظام رتبه بندی معلمان 
در بودجه 98 قرار گرفت

وزیر آموزش و پرورش از قرار گرفتن نظ��ام رتبه بندی معلمان در 
بودجه سال 9۸ خبر داد.سیدمحمد بطحایی اظهار کرد: کار نظام رتبه 
بندی در حال پیشرفت اس��ت، تا آخرین خبرهایی که من دارم نیز 
این موضوع در بودجه سال 9۸ هم در نظر گرفته شده است. منتظر 
ارائه بودجه به مجلس هس��تیم تا تکلیف این موضوع روشن شود.

وی تصریح کرد: هدف اصلی رتبه بندی افزایش حقوق نیست، بلکه 
ارتقاء شایستگی ها و توانمندی های معلمان بوده، اما یکی از آثار آن 

افزایش حقوق ها است.

باد به داد
 هوای تهران می رسد

معاون نظارت و پایش اداره محیط زیس��ت اس��تان تهران از بهبود 
کیفیت هوای پایتخت برای امروز خبر داد. محمد رستگاری اظهار 
کرد: بر اس��اس آخرین گزارش های دریافت ش��ده، کیفیت هوای 
تهران روز گذشته با شاخص ۱۳7 در شرایط ناسالم برای گروه های 
حس��اس بود و امروز با وزش باد در ته��ران کیفیت هوای پایتخت 

بهبود نسبی پیدا کند. 
وی گفت: اگر سازمان هواشناسی پیش بینی می کرد که آلودگی هوا 
و شرایط پایدار جوی در تهران تا ۴۸ ساعت ادامه دارد می توانستیم 
محدودیت هایی در سطح شهر ایجاد کنیم ولی با توجه به اینکه وزش 
باد و بهبود کیفیت هوای پیش بینی ش��ده است مصوباتی در غالب 

توصیه برای شهروندان داشتیم.

تدوین طرح گذراندن دوره خدمت 
دانش آموختگان دکتری 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری بر اهمیت ارتباط دانشگاه با صنعت 
تاکید کرد و گف��ت: در این خصوص طرح گذران��دن دوره خدمت 
س��ربازی برای دانش آموختگان دوره دکتری دربخش صنعت نیز 

تدوین و اجرایی می شود. 
منصورغلامی همچنین با بیان اینکه بیش از سه هزار مرکز آموزش 
عالی در کش��ور وجود دارد، اظهار کرد: با توجه به گس��ترش کمی 
بیش از ح��د مراکز آموزش عالی در کش��ور هم اکن��ون با کاهش 
 داوطلبان ورود به دانشگاه ها روبرو هستیم و برخی از ظرفیت های 

دانشگاه ها خالی مانده است.

خبر
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وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی درباره مشخص ش��دن مکان برگزاری جش��نواره فیلم فجر، اظهار کرد: با 
مجموعه هایی مذاکراتی صورت گرفته و همچنان ادامه دارد؛ اگر به نتیجه برسد، این جشنواره در محل جدید 

و در غیر این صورت در محل های قبلی برگزار خواهد شد.
سید عباس صالحی، در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به آخرین اقدامات صورت گرفته 
برای برگزاری س��ی و هفتمین دوره جشنواره فیلم فجر، گفت: شورای سیاست گذاری جشنواره شروع به کار 
کرده و برنامه هایی را در دس��تور کار خود قرار داده است. دیگر بخش های جشنواره های فجر از جمله تئاتر و 

موسیقی نیز شوراهای سیاست گذاری خود را مشخص و شروع به کار کرده اند.
وی ادامه داد: امسال به مناسبت برگزاری چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، شاهد اتفاقات خوبی در 

جشنواره های فرهنگی و هنر با تولید و ارائه آثار ارزشمند، با محتوای فاخر خواهیم بود.
صالحی در واکنش به انتقادهای برخی سینماگران درباره کیفیت فیلم های اکران شده در سال جاری نیز اظهار 
کرد: همه فیلم ها در یک درجه و س��طح قرار ندارند، لذا به طور طبیعی برخی فیلم ها ممکن است در مواردی 

مورد انتقاد قرار گیرند، اما فیلم خوب هم زیاد داریم.
وی افزود: ما فیلم های ارزشی، انقلابی و اخلاقی قابل توجهی داریم که بخش زیادی از آنها از طرف معاونت 
سینمایی، بنیاد سینمایی فارابی به طور مس��تقیم تولید می شوند یا به شکل مشارکت در تولید، مورد حمایت 
قرار می گیرند، اما در هر صورت طبیعی است که همه فیلم ها نمره یکسانی نمی گیرند و در عین حال فیلم های 

کیفی و ارزشمند خوب هم در کشور کم نیستند.

خبر ویژه

کارگردان »رالی ایرانی« درباره ویژگی های مختلف فصل دوم این فیلم مسابقه گفت : ما در سیستم قبلی 
سه گروه شرکت کننده داشتیم که متشکل از تیم مردان، تیم زنان و تیم زوج زن و شوهر بود اما در فصل 
دوم ما ۶ تا تیم دو نفره داریم و البته بازیگران شاخص هم به اجرای نقش های مهم دیگری می پردازند که 
تنوع کار از فصل یک بیشتر است. آرش معیریان، درباره تفاوت های سری دوم این فیلم مسابقه با فصل 
نخست آن افزود: برخلاف سری اول که ۶ قسمت بود، فصل دوم ۱۳ قسمت خواهد داشت و ما فضایی 
را انتخاب کردیم که تنوع بصری متنوعی در اقلیم ایران را پوش��ش می دهد. تفاوتی که با س��ری قبلی 
دارد این است که این بار مسابقه هم در مرکز ایران یعنی کویر و دشت و مناطق خشک جذاب توریستی 
اجرا شده است و هم به مناطق بکر مازندران و گیلان سر زدیم و چیزی حدود ۳ هزار کیلومتر را در خطه 
مازندران و گیلان پوشش تصویری و فضایی دادیم. این کارگردان تاکید کرد: برای اولین بار است یک 
س��ریال شبکه نمایش خانگی آن هم در حوزه رئالتی شو چنین تنوع و گستردگی لوکیشن دارد و در نظر 
گرفتن این گوناگونی فضا، اقلیم و جغرافیا برای رقابت کننده ها، کار را برای ما هم به شدت جذاب کرد و 
هم سخت. معیریان در این باره که چند دوربین به صورت همزمان رقابت ۶ گروه را به تصویر می کشند، 
گفت: ما برای هر گروه دو نفره سه دوربین قرار دادیم که به شکل همزمان از ابتدای شروع مسابقه آنها 
را رصد و دنبال می کردند. ضبط این فیلم مسابقه ۱۰ روز طول کشید و با توجه به اینکه ۶ گروه داشتیم، 
۱۸ دوربین و ۱۳ فیلم بردار به ش��کل همزمان در شمال و جنوب و مرکز ایران به شکل پراکنده مشغول 

فیلم برداری بودند. داور و مجری مسابقه یعنی فرزاد حسنی را هم سه دوربین همراهی می کرد.

   مهران مدیری مجموعه »هیولا« را برای شبکه نمایش خانگی کارگردانی می کند. داستان »هیولا« توسط امیر برادران نوشته شده جزییات تازه از فصل دوم »رالی ایرانی«
و ۱۰ روز است که پیش تولید این اثر آغاز شده است. مجموعه »هیولا« در ۱۰ قسمت ساخته خواهد شد که از روز شنبه ۱7 آذرماه کلید 

می خورد و طراح و مشاور فیلمنامه نیز پیمان قاسم خانی است. 

   »قادر آش��نا« با حکم محسن جوادی معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اس��لامی سرپرست موسسه نمایشگاه های فرهنگی و 
جایگزین »امیرمسعود شهرام نیا« شد. 

   آثار ۲۶ عکاس در قالب هفتمین همایش »ده روز با عکاسان« در گالری بهار خانه هنرمندان ایران به نمایش گذاشته شد. همچنین 
با افتتاح همایش »ده روز با عکاس��ان« برنامه های انجمن عکاسان ایران در بخش های مختلف آغاز شد.۱7 سخنرانی در بخش »در 
جستجوی راهی نو«، »روش عکاسی تبلیغاتی از اجسام براق و خلق جلوه های ویژه عکاسی در واقعیت« در بخش کارگاه ها، »بررسی 
خواص نور و نحوه کنترل هر یک از آنها«، »ویرایش عکس های تبلیغاتی«، »عکس سریع، عکس کند در عکاسی صنعتی و تبلیغاتی«، 
»روش طرح نویسی برای فروش پروژه های عکاسی« و »ش��یوه های نوین در پردازش عکس منظره« برخی از کارگاه هایی خواهند 

بود که در این مدت برگزار خواهد شد.

   شهرام ملازاده رییس کمیته داوری جشنواره جهانی رادیو در اولین جلسه توجیهی جشنواره چهاردهم، درباره افزایش بخش تعاملی 
و اینکه در جش��نواره چهاردهم برنامه ها بر اساس ساختارهای گفتار، گفتگو، گزارش، مس��ابقه، مستند، مجله، نغمات و نمایش دسته 
بندی و داوری می شود، با بیان اهمیت حضور فعال شبکه ها و برنامه سازان رادیو در جشنواره امسال، بر هدف اصلی جشنواره که ارتقای 

کیفی آثار رادیویی است تاکید کرد.

تیترواره

اظهارات وزیر ارشاد درباره جشنواره فیلم فجر

تلویزیون

فرمانده ناجا با بیان این 
گروه

فض�ای اجتماعی جرای�م  ک�ه 
مجازی در سال جاری 
نسبت به سال گذشته  
حدود 7۱ درصد افزایش داش�ته است، 
گف�ت: آم�ار کلاهبرداری ه�ای تلفنی و 
اینترنتی و برداشت غیرمجاز از حساب ها 
را نگران کننده اس�ت و  در همین راس�تا 
تمهیداتی را در نظر گرفتیم که با پیگیری 
پلیس و دس�تورالعمل هایی، استفاده از 
ب�ه  ف  مص�ر ی�ک  ی  ه�ا مز  ر

بانک ها ابلاغ شده است.

 نگرانی از افزای�ش کلاهبرداری های 
اینترنتی

س��ردار حس��ین اش��تری در همایش مدیران و 
فرمانده��ان پلیس فت��ا، ابراز نگران��ی از افزایش 
کلاهبرداری های اینترنتی، توضیحاتی را نیز درباره 
حضور ارتش در برخی از مرزهای شرقی کشور ارائه 
کرد. وی همچنین درباره چرایی واگذاری بخشی 
از مرزهای شرقی این کشور به ارتش ، گفت : ناجا 
در تمامی مرزها حضور دارد و مسئولیت پلیس در 
مرزها مانند گذشته ادامه  دارد. اما در بخشی از مرزها 
با تشخیص ستاد کل نیروهای مسلح ممکن است 
مسئولیت با ابعاد امنیتی به یگان دیگری نیز ارجاع 
داده شود، اما ما نیز حضور داریم و حتی حضورمان 
بیش��تر از قبل اس��ت. فرمانده ناجا با بیان این که 
جرایم فضای مجازی در س��ال جاری نس��بت به 
سال گذشته  حدود 7۱ درصد افزایش داشته است، 
خاطر نش��ان کرد: البته قدرت کش��ف پلیس نیز 
افزایش داشته است به طوری که بالغ بر ۸۰ درصد 
جرایم در این فضا کشف می شود که این آمار نشان 

می دهد که ما از بس��یاری از کش��ورهای دیگر در 
 حوزه کش��ف جرایم جلو هستیم. وی در ادامه  آمار

 کلاهبرداری های تلفنی و اینترنتی و برداش��ت 
غیر مجاز از حس��اب ها را نگران کننده دانس��ت و 
گفت : در همین راستا تمهیداتی را در نظر گرفتیم 
که با پیگیری پلیس و دس��تورالعملهایی، استفاده 
از رمزه��ای یک مصرف به بانک ها ابلاغ ش��ده 
است. سردار اشتری همچنین از تشکیل پلیس فتا 
در تمامی ش��هرهای با بیش از ۱5۰ هزار جمعیت 

خبر داد.

 دستگیری سرشاخه های 
قاچاق موادمخدر

سردار اسکندر مومنی، دبیرکل ستاد مبارزه با مواد 
مخدر نیز در این همایش ب��ه جمع آوری و درمان 
معتادان متجاهر اش��اره کرد و افزود: اصلی ترین 
شاخص ارزیابی ما برای سال 97 مسئله معتادان 
متجاهر است. خوشبختانه تمام دستگاه ها در این 
زمینه اعلام آمادگی کردند. وی با اش��اره به اینکه 
کار در س��تاد مبارزه با مواد مخ��در کاری تعاملی، 

بین بخشی و سیاستگذارانه است، افزود: در ستاد 
مبارزه با م��واد مخدر، بخش عم��ده کارهایمان 
بین بخشی اس��ت و درعین حال با سایر بخش ها 
نیز تعام��ل داری��م، چراکه موضوع م��واد مخدر 
موضوعی ملی اس��ت و همه سازمانی ها و نهادها 
باید در این موضوع ایفای نقش کنند. دبیرکل ستاد 
مبارزه تصریح کرد: موض��وع مواد مخدر نیازمند 
کارآمدی جمعی اس��ت. بنابراین در دستگیری ها 
بای��د قدرت تعامل��ی، نظارت و اقناع خ��ود را بالا 
ببریم و از همه ظرفیت ها استفاده کنیم. اینکه تنها 
گلایه کنیم هیچ مش��کلی را حل نمی کند و فقط 
باعث بی اعتمادی مردم می شود.س��ردار مومنی 
نخستین اولویت این ستاد را تعاملات بین المللی 
عنوان کرد و افزود: ای��ران پرچمدار مبارزه با مواد 
مخدر در جهان اس��ت. وی این را هم گفت که با 
توجه به ضرورت توجه به ایجاد اش��تغال و کسب 
مهارت به افرادی که در کمپ ه��ا اعتیاد را ترک 
می کنن��د، در مراک��ز جدیدی که ب��رای درمان، 
بازپروری و بازتوانی معتادان راه اندازی می ش��ود، 
به موضوع کسب مهارت و ایجاد شغل برای این 

افراد توجه خواهد شد.

 مسئولیت 3 سازمان در فضای مجازی
سند نظام پیش��گیری و مقابله نیز موضوعی بود 
که س��ردار س��یدکمال هادیانف��ر، رییس پلیس 
فتای ناجا به آن اشاره کرد، اینکه این سند مصوبه 
شورای عالی فضای مجازی است که سه سازمان 
را در حوزه فضای مجازی مسئول کرده اند. پلیس 
فتا یکی از این سازمان ها است که در حوزه مردم، 
کس��ب و کارها و به ویژه شرکت ها و سازمان های 
خصوصی بحث امنی��ت این موضوع به پلیس فتا 
واگذار ش��ده است. س��ردار هادیان فر اعلام کرد 
که ۴۱ درصد از جرایم فضای مجازی در تلگرام و 
۲۴ درصد در اینستاگرام اتفاق می افتد. وی با بیان 
اینکه بیش��ترین جرایم فضای مجازی مربوط به 
برداشت غیرمجاز است، یادآور شد: در کشور بالغ بر 
۴۰۰ میلیون کارت بانکی وجود دارد، این کارت ها 
تس��هیلات زیادی به وجود آورده ان��د اما در واقع 
امنیت آنها بحث جدی است، با همکاری دادستانی 
کل کش��ور و بانک مرکزی از ابتدای س��ال برای 
ایجاد و راه ان��دازی OPTها )رمز یکبار مصرف( 
اقداماتی صورت گرفته،  فاز نخس��ت OPTها 
مربوط به حوزه بانکداری است یعنی شهروندانی 
که از سیستم اینترنت بانک استفاده کنند می توانند 
از ۳۲ بانک فعال کشور رمز یکبارمصرف را مطالبه 
کنند.وی افزود: هر کاربر در ابتدا برای ورود به درگاه 
بانکی باید نام کاربری و رمز خود را وارد کند، سپس 
رمز یکبارمصرف به ص��ورت پیامک برای کاربر 
ارسال می شود. اکنون گوشی تلفن همراه با سیستم 
درگاه بانکی و کارت بانکی قرینه شده است، لذا اگر 
رمز یا کارت فردی گم شود، در امنیت باشد و بتواند 

رمز را از طریق تلفن همراه دریافت کند.

تلگرام و اینستاگرام بستر 65 درصد جرایم 
در فضای مجازی

درهمایشفرماندهانپلیسفتاعنوانشد

جزییات ارسال پستی داروی بیماران خاص
رییس مرکز مدیریت پیوند و امور بیماری های وزارت بهداش��ت درباره نحوه انتقال داروهای بیماران خاص به 
در منازل شان از طریق پست، گفت: درحال حاضر سامانه های ما به اداره ثبت احوال متصل شده و امکان اطلاع 
از آخرین اطلاعات بیماران خاص را برای ما فراهم می کند که می تواند مقدمه ارس��ال داروهای این بیماران به 
در منازل شان باشد.مهدی شادنوش با بیان اینکه کمتر کشوری در دنیا هست که مانند ایران داروهای بیماران 
خاص را در این حد بالا تحت پوش��ش قرار دهد، افزود: گام این است که داروها را در شبکه مراکز جامع بیماران 
خاص هدایت کنیم و از این مراکز در اختیار بیماران قرار دهیم. گام بعدی  نیز این است که از طریق سیستم پست 
بتوانیم این داروها را در منزل به خود بیمار تحویل دهیم که در این زمینه اداره پست آمادگی انجام این کار را دارد.

راه اندازی مدارس معین ویژه المپیادی ها 
رییس مرکز ملی استعداد های درخشان و دانش پژوهان جوان گفت: مدارس معین مخصوص المپیادی های در 
هشت استان محروم کشور شروع به کار می کنند. فاطمه مهاجرانی بیان کرد: مدارس معین به تازگی راه اندازی 
شده و هنوز برای سخن گفتن درباره نتایج راه اندازی آنها زود است، ضمن اینکه جزییات طرح مدارس معین 
هنوز نهایی نش��ده ست.مهاجرانی درباره ش��یوه انتخاب این مدارس گفت: شیوه انتخاب این هشت مدرسه 
در هشت استان بر اساس بیش��ترین مدال آور در المپیاد ها بوده است.به گفته رییس مرکز ملی استعداد های 
درخشان درباره امکانات این مدارس، محتوای تکمیلی دروس، فرستادن معلم های خوب و فرستادن تجهیزات 

آزمایشگاهی از جمله امکاناتی است که در مدارس معین عملیاتی خواهد شد.

آیت الله مکارم شیرازی اظهارکرد: نمی خواستم 
امروز در مسائل روز سخنی بگویم، چون گوش 
شنوا کم است؛ وقتی انسان حرف حساب را به 
کس�انی می گوید که گوش شنوا ندارند؛ ارزش 

حرف کم می شود.

به گزارش »حوزه«، این مرج��ع تقلید در درس خارج فقه 
در مسجد اعظم قم ادامه داد: امروز داد مردم از بی انصافی 
گروهی از تجار و کس��به درآمده اس��ت که پشت سر هم 

اجناس را گران کرده و به فکر مردم نیستند.
وی خاطرنشان کرد: اصلًا چرا در یک کشور اسلامی باید 
تعزیرات وجود داشته باش��د؟ یک کاسب و تاجر مسلمان 
بدون احتیاج به تعزیرات باید به وظیفه خود عمل کند؛ اما 
مشاهده می کنیم که به مأمور تعزیرات می گویند ما جریمه 

را می پردازیم؛ اما قیمت خود را پایین نمی آوریم.
این اس��تاد برجس��ته حوزه تصریح کرد: اگر کار به اینجا 
 برسد، واقعاً رس��وایی است. ما مس��لمانیم و دم از پیروی 
امیر مؤمنان )ع( می زنیم؛ جامعه ای ترقی می کند که همه 
افراد به فکر یکدیگر باش��ند؛ اگر هر کسی بخواهد در این 
وانفسا کیس��ه خود را پر کند )کما اینکه خیلی ها این طور 

هستند(، جامعه پیشرفت نخواهد کرد و عقب می ماند.
وی اضافه کرد: چرا برخی از افراد فقط به فکر خود هستند؟ 
در رسانه ها آمده است که شخصی ۳۰ هزار میلیارد تومان 

به جیب زده اس��ت؛ همه باید بدانیم که روزی فرا می رسد 
که باید جوابگو باش��یم؛ خدا را در نظ��ر بگیریم و او را ناظر 

اعمال خود بدانیم.

 تواضع در مقابل همه خوب است
آیت الله مکارم ش��یرازی در بخش دیگر از س��خنان خود 
به روایتی از نبی مکرم اس��لام )ص( اش��اره کرد و گفت: 
حضرت در این حدیث فرمودند: »تواضعوا لمن تعلمّون منه 

و تواضعوا لمن تعلمّونه و لا تکونوا جبابرة العلماء/ با استاد و 
با شاگرد خود تواضع کنید و دانشمندان سرکش نباشید.«

این مرجع تقلی��د ادامه داد: تواض��ع در مقابل همه خوب 
اس��ت؛ اما در مقابل عل��م، عالم، متعل��م و معلم موقعیت 
دیگری دارد؛ این مباحث اخلاق اس��لامی است که مؤثر 

در پیشرفت کار است.
این استاد برجسته حوزه خاطرنشان کرد: بی تواضعی سبب 
عقب ماندگی در درس و تحصیل می ش��ود؛ تواضع میان 
استاد و شاگرد سبب رونق یافتن محافل علمی خواهد شد

این مفس��ر ق��رآن کریم تصریح ک��رد: خوش��بختانه در 
حوزه های علمی��ه این معنا از قدیم الای��ام بوده و مثال و 
داستان های بسیاری برای آن وجود دارد. مثلا من، استادی 
داشتم که در زمس��تان کیسه بزرگی از خرده چوب ها را پر 

کرده بود و به کلاس آورد تا شاگردان گرم شوند.
آیت الله مکارم ش��یرازی خاطرنشان کرد: یکی از مسائل 
مربوط به تواضع این اس��ت که اگر ش��اگرد حرف اساسی 
زد اس��تاد بپذیرد؛ ما اساتیدی را دیدیم که در کنار پذیرش 
اشکالات، پر و بال نیز به این نظرات داده و آن را به صورت 
کامل قبول می کردند؛ البته اگر هم آن نظر دارای اشکال 

بود، اشکالات را رفع می کردند.
این مرجع تقلید تصریح کرد: امیدواریم سنتی که در حوزه ها 
بوده، همچنان پررنگ بماند و سبب پیشرفت علم، دانش، 

تعلیم و تعلم شود.

مدیرعامل بنیاد ملی بازی های رایانه ای از تغییرات 
اساسی در هشتمین جشنواره بازی های ویدئویی 
خب�رداد وگفت : در این دوره از هزینه تش�ریفات 
کاسته شده و به جوایز اختصاص پیدا کرده که به 

نفع بازی سازان است.

حس��ن کریمی قدوس��ی افزود: رویکرد بنی��اد بازی های 
رایانه ای در بحث تولید محصولات در داخل است و امسال 
تقریبا تم��ام موضوعات و رویدادها را بر محور تولید داخل 

برنامه ریزی کردیم. 
وی ادامه داد: اتفاقی همانند رویداد همگرا، جشنواره لیگ 
و دیگ��ر جش��نواره ها. از جمله این برنامه ریزی هاس��ت. 
همچنین س��عی کردیم از لحاظ اقتصادی اتفاقات خوبی 
در جش��نواره امس��ال رخ دهد؛ نوع برگزاری تغییر کرده و 
هزینه ها در تشریفات کاسته شده و به جوایز اختصاص پیدا 
کرده است.کریمی قدوسی اضافه کرد: با توجه به تشکیل 
اعضای شورای سیاس��ت گذاری این جرأت را پیدا کردیم 
که به استقبال تغییرات اساس��ی برویم، نوع ژانربندی ها، 
دستاوردها بازی سال و جوایزها همه نسبت به سال های 
گذش��ته متفاوت تر شده اند. سعی کردیم با نگاه انتقادی تر 
جش��نواره را برگزار کنیم که این امر در همه ابعاد و زوایای 
جشنواره مش��هود اس��ت. همچنین داوری ها متشکل از 

منتقدان و بازی سازان است.

 تغییر س�اختار جش�نواره امس�ال نسبت به 
سال های گذشته

محمد میرزایی دبیر هشتمین جشنواره هم گفت: تشکیل 
شورای سیاست گذاری از اقشار مختلف بوده که متشکل از 
پلتفرم های موبایل، پی سی و رسانه ها از همه ژانر هستند و 
دعوت شده اند تا نظرات خودشان را بیان کنند. البته برخی از 
افراد تیم را ترک کردند ولی در نهایت با ۱۱ عضو ثابت برای 

بحث انتخاب داوری ها به همکاری با آنان ادامه دادیم.

وی ادامه داد: تصمیم شورای سیاس��ت گذاری بر کاسته 
ش��دن برخی از آیتم ها بود. در س��اختار داوری هم س��عی 
کردیم 5۰ درصد داوران از بازی س��ازان و 5۰ درصد دیگر 
از منتقدان باش��ند. وی یادآورشد: از مهم ترین خبرها این 

است که تنها بازی های منتشر شده داوری خواهند شد.
دبیر هشتمین جشنواره بازی های ویدئویی ایران همچنین 
اظهار کرد: سعی داریم امسال جشن کوچکی در اختتامیه 
برگزار کنیم و هزینه اختتامیه سنگین را به جوایز اختصاص 
دادیم؛ به عنوان مثال سال گذش��ته جایزه بازی سال ۱۰ 
میلیون تومان بود اما امس��ال به ۱۰۰ میلیون تغییر کرده 
اس��ت. در بخش دس��تاوردها هم رقم جوایز از دو میلیون 
تومان به ۲۰ میلیون تومان تغییر کرده و در بخش مردمی 
از یک میلیون تومان به ۱5 میلیون و بخش ژانرها از یک 

میلیون به ۱5 میلیون رسیده است.  
میرزایی درباره بخش های اصلی جشنواره گفت: ۳ بخش 
اصلی دس��تاوردها، بازی س��ال، بهتری��ن  ژانرها و بخش 
مردمی اس��ت که داوری در این زمینه ها صورت می گیرد. 
بخش ژانرها که به صورت »آکادمی« جش��نواره برگزار 
می ش��ود از دو بخش تش��کیل شده اس��ت؛ تمام تیم ها و 
شرکت ها که از بنیاد جایزه غزال گرفته اند در این آکادمی 
حضور دارند. البته اش��خاص حقیقی ه��م در این آکادمی 
می تواند حضور داشته باشد. یکی ش��دن غزال و کاراکتر 

جشنواره از دیگر تغییرات جشنواره است.

آیتاللهمکارمشیرازی:

داد مردم از بی انصافی برخی تجار و کسبه درآمده است
مدیرعاملبنیادملیبازیهایرایانهایخبرداد

تغییرات هشتمین جشنواره بازی های ویدئویی


